
Protokoll fra årsmøte lørdag 9. mars 2024
Årsmøtet ble holdt i Birkeland menighetshus.

Følgende saker ble behandlet:

0. Åpning

1. Konstituering

1.1. Godkjenning av representanter
Vedtak:
Antall stemmeberettigede: 52
7 uten stemmer

1.2. Valg av referent
Vedtak:
Endre Helland

1.3. Valg av 2 personer til å undertegne protokollen
Vedtak:
Marianne Skulstad, Bønes
Eirik Ulltang Birkeland, 4. Bergen-Sandviken

1.4. Valg av tellekorps
Vedtak:
Øistein Stemme, Bønes
Grethe Bauge, 3. Laksevåg sjø
Magdalena Rong, Speidersenteret

1.5. Godkjenning av innkalling
Vedtak:
Innkalling godkjent
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1.6. Godkjenning av sakslisten
Vedtak:
Sakslisten godkjent

2. Orienteringer

2.1. Kretsleder Ina A. Johansen åpnet årsmøtet og orienterte kort om 
status i kretsen.

● Kretsstyret er fornøyd med de faste arrangementene, at 
de har fått igang trinnkursene (grunntreningen for ledere), 
Øyvokterne rekrutterer godt, kretsen har et stort 
roverombud og har plan for å sende flere på 
Ledertrenerkurs til høsten.

● Vi har stadig plass til flere medlemmer i tillitsapparatet, 
styret kan bli bedre på kontakt med kretsens grupper, og 
så må vi alle bidra til at alle speiderledere har 
politiattesten sin i orden.

2.2. Magnus Skulstad fra kretsstyret
● Orienterte om fjorårets kretskonkurranse og delte ut heder 

og premier til de tre beste gruppene:
1. plass Bønes speidergruppe 4250 poeng
2. plass 4. Bergen-Sandviken 4200 poeng
3. plass 1. Øvsttun 3800 poeng

● Orienterte om reisefordeling til NM i speiding og status for 
dette, inkludert brev sendt fra kretsstyret til Speiderstyret. 
Det avtroppende kretsstyret ser ikke på dette som en sak 
som kretsstyret skal prioritere å jobbe med. Det ble derfor 
oppfordret til at de i kretsen som engasjerer seg for saken 
kan lage et saksforslag til Speidertinget. 

2.3. Roar Bye, 1. Skjold, 17. maikomitéen
På vegne av 17. mai-komitéen i Bergen holdt Roar Bye et innlegg 
hvor han hadde følgende ønsker for årets feiring.

● Vi går i speideruniform og har speideraktiviteter med 17. 
mai-ablegøyer.

● Speidernes flaggborg går først i 17. maitoget som vi har 
gjort til alle tider.

● Oppfordret speiderne, og spesielt rovere, til å stille lag i 
kapproing på Vågen.

● Speiderne skal tradisjonen tro tenne varder på Byfjellene.
● Ønsker seg minst like stor oppslutning i toget som i 2023.
● Oppfordrer speiderne til å ha 17. mai-bod i sentrum. 

Organisasjoner prioriteres både med plassering og 
tildeling av boder på 17. mai. Dette kan være en god 
inntekt til speidergruppen.

2.4. Torstein Frantzen, kretsleder Bjørgvin krets av KM speiderne
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● Nyvalgt kretsleder i Bjørgvin krets hilste årsmøtet og 
priste samarbeidet med Hordaland krins, både på 
ansattsiden og gjennom felles arrangementer og felles 
styremøter.

2.5. Guri Kaland Sværen, St. Georgs gildene
● Guri fortalte litt om St. Georgs gildene og minnet om at 

når en er speider og går i 17. mai-toget er det lov å gå i 
toget i turklær.

2.6. Endre Helland, Daglig leder
● Orienterte kort om at det også i år blir Friluftsleir, og at vi 

ønsker rovere og unge ledere som aktivitetsledere.
● Orienterte om kretsens tilbud om støtte til dem som 

trenger økonomisk støtte til medlemskontingent, utstyr, 
deltakeravgifter og lignende. Støtten kommer fra 
Sparebankstiftelsen SR-bank og fra Lotteri- og 
Stiftelsestilsynet.

2.7. Bjørnar Østerhus Dale, Daglig leder Frilager Bergen og Omegn
● Fortalte om konseptet Frilager, som skal være en 

utstyrsforvalter for speidergruppene
● Litt om når de ser for seg å være i gang.

3. Retningslinjer for kretsens avsetninger

Kristine Mæland fra kretsstyret presenterte forslag til endringer i 
retningslinjer for kretsens avsetninger. Dette er litt rydding i 
avsetningene og litt tilføring av nye avsetninger. Noe av bakgrunnen 
er at styret ønsker å sette av overskuddsmidler for å sikre en 50% 
stilling for en vekststilling i kretsen, dersom vi ikke klarer å finansiere 
stillingen med eksterne midler.
● I diskusjonen kom det spørsmål til hvorfor kretsen har en 

avsetning for utstyr, hvor de stammet fra og hva de skal brukes 
til.

● Det kom spørsmål om hvorfor kretsen har så mange avsetninger 
og ikke har alt i fri egenkapital.

● Revisor Roar Bye forklarte at en del av avsetningene er bundne 
midler fra tidligere tider, ut fra opphavet til midlene. 

● Styrets forslag til ny Avsetning for vekststilling er for å ha en 
sikkerhet for kontinuiteten i en stilling vi ser stor nytte av å ha.

○ Avsetning eiendommer - Skal sikre midler til vedlikehold 
og påkostninger på kretsens eiendommer, i praksis 
Tverrgaten 2 (Speidersenteret). Kretsstyret kan disponere 
inntil kr 100 000 fra disse ved påkommende tilfeller og 
akutte hendelser.

○ Avsetning lederutvikling og ELFUL - Er overskuddsmidler 
fra tidligere ELFUL-kurs og kan brukes til lederutvikling og 
ledertrening.

○ Avsetning vekst - midler fra nedlagte speidergrupper. Kan 
brukes i arbeidet for å starte nye speidergrupper.

Side 3 av 9



○ Avsetning kretsens historie - Dette er gamle midler som 
kan benyttes til å utgi kretsens historie. Kr 25 000 er en 
testamentarisk gave til formålet.

○ Avsetning leirutstyr - opprinnelsen for disse midlene er 
forsikringsoppgjør etter skader på leirutstyr tidligere. Kan 
benyttes til nyanskaffelser når vi ellers ikke har inndekning 
gjennom prosjektmidler. Daglig leder kan disponere inntil 
kr 20 000 av disse midlene i året når behov oppstår.

○ Avsetning vekststilling - Skal sikre ett års drift av stillingen, 
dersom vi ikke får inn prosjektmidler som dekker 
kostnadene ved stillingen.

○ Avsetning medlemsstøtte - Midlene er tilført fra søknader 
til mangfold og inkludering. Midlene skal benyttes til å 
bistå medlemmer med medlemskontingent, 
deltakeravgifter og personlig nødvendig utstyr.

Kretsstyrets enstemmige forslag til vedtak:
Forslag til retningslinjer for kretsens avsetninger vedtas.

Vedtak:
Vedtatt ved akklamasjon

4. Regnskap 2023

Daglig leder Endre Helland presenterte kretsens regnskap for 2023. 
Regnskapet viser et driftsresultat på kr 86 536 mot budsjettert 
underskudd på kr 371 378. Etter renteinntekter og overskudd fra 
kretsleiren i Sauda hadde vi et overskudd på kr 259 394.
● Følgende hadde ordet under saken: Revisor Roar Bye; Eirik U. 

Birkeland, 4. Bergen- Sandviken; Hogne S. Nordvik, 23. Bergen; 
André F. Kleiven, Søreide; Cecilie O. Hanseth, Speidersenteret/ 
1. Øvsttun; 

● Revisor Roar Bye hadde en liten opplæring i regnskap før han 
gav skryt til kretsstyret og administrasjonen for gode og ryddige 
rutiner. Han oppfordret årsmøtet til å godkjenne regnskapet med 
styrets forslag til disponeringer.

● Årsmøtet applauderte innsatsen til administrasjonen og 
kretsstyret for innsatsen med å skaffe midler til kretsen.

● Det ble stilt spørsmål om hvorfor inntektene var så store i 2023. 
Dette var pga gode resultater på søknadsskrivingen til kretsen. 

● Det ble bemerket noen feil i notene som vil bli korrigert.
● Daglig leder delte ut “revisorhonorar” – en pose kaffe med 

skinnpose til å ha den i.

Kretsstyrets enstemmige forslag til vedtak:
● Kretsstyret anbefaler å overføre årets overskudd på kr 

259 394 til avsetning for vekststilling
● Regnskapet for 2023 med disposisjoner godkjennes.

Vedtak:
Vedtatt ved akklamasjon
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5. Årsmelding 2023

Saken ble presentert av Ann Kristin Hadsel fra kretsstyret.

Kretsstyrets enstemmige forslag til vedtak:
● Årsmelding for 2023 godkjennes

Vedtak:
Vedtatt ved akklamasjon

6. Arbeidsplan for 2024 - 2026

Saken ble presentert av Magnus Skulstad fra kretsstyret. 
Det overordnede målet for arbeidsplanen er at kretsen skal vokse og 
ha mer aktivitet. Planen har 3 underområder; Vekst, Ledertrening og 
Speider- og roveraktiviteter.

Følgende hadde ordet under saken: André F. Kleiven, Søreide, 
Hogne S. Nordvik, 23. Bergen, Kristine Mæland, kretsstyret, Eirik U. 
Birkeland, 4. Bergen-Sandviken, Henrik Lohne, 1. Lone, Fredrik F. 
Olsen, 4. Bergen- Sandviken, Liv Håøy, direktemedlem krets

Tema som ble diskutert var spørsmål om vi har måltall som 
utgangspunkt, spørsmål om hvordan målene skal nås, det ble 
presisert at det var viktig å komme tilbake med konkrete tiltak, at 
dette var mål for en arbeidsplan og at tiltak måtte lages.

Konklusjon ble at det nye kretsstyret som skal velges på årsmøtet 
må se på hvordan vi når disse målene ved hjelp av konkrete tiltak.

Vedtak:
Vedtatt ved akklamasjon.

7. Valg

Alle valg til kretsstyret ble ledet av møteledelsen. For hvert valg ble 
det først spurt om noen ønsket skriftlig valg. Det ble så spurt om en 
ønsket avstemning med stemmekort, for til slutt be om akklamasjon.

Valg til Rover- og Speiderforum ble skriftlige da det var flere 
kandidater enn det som skulle velges.

Valg til Speidertinget ble gjort slik at de ble enklest mulig. Dvs at de 
to kandidatene fra Søreide ble stemt på skriftlig for å kvalifisere den 
ene.  

7.1. Kretsleder
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Ingen kandidater. Kretsstyret foreslår at det kalles inn til 
ekstraordinært årsmøte med valg av kretsleder en gang før 
sommeren.

Vedtak:
Årsmøtet tilsluttet seg kretsstyrets forslag ved akklamasjon.

7.2. Visekretsleder for 2 år
Kandidat: 
Magnus Skulstad, Bønes

Vedtak:
Valgt ved akklamasjon

7.3. Kretsstyremedlemmer for 2 år
Kandidater:
Mari Kirstine Steinestø, Søreide
Liv Håøy, Direktemedlem krets

7.4. Kretsstyremedlemmer for 1 år
André Faannessen Kleiven, Søreide
Eivind Skjæveland, Sandsli
Ann Kristin Hadsel, 3. Laksevåg sjø

Vedtak:
Valgt ved akklamasjon

7.5. Roverforum
Det var 23 rovere tilstede med stemmerett til Roverforum

Kandidater
Elliot O. Høysæther, 4. Bergen-Sandviken
Helene Iversen, Søreide
Maren H. F. Kristiansen, Søreide

Vedtak:
Delegater til Roverforum
Helene Iversen 21 stemmer
Elliot O. Høysæther 12 stemmer

Vara til Roverforum
Maren H. F. Kristiansen 11 stemmer

7.6. Speiderforum
Det var 16 speiderdelegater med stemmerett.

Kandidater
Sjur Q. Grønnevet, Bønes
Emil Kragseth, Bønes
Olav Rutledal, Søreide
Vedtak:
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Delegater til Speiderforum
Sjur Q. Grønnevet 14 stemmer
Emil Kragseth 12 stemmer

Vararepresentant Speiderforum
Olav Rutledal 6 stemmer

7.7. Speidertinget
Kandidater på valg:
Magnus Skulstad, Bønes
Mari K. Steinestø, Søreide
Maren H. F. Kristiansen, Søreide
Frank Botnevik, Bergen MS
Fredrik M. Olsen, 4. Bergen- Sandviken
Ola Brendehaug, Øyvokterne

7.7.1. 1. runde 
For å forenkle og fordi det bare kan reise en representant fra 
hver speidergruppe hadde vi først velg mellom de to 
kandidatene fra Søreide

Vedtak:
Mari K. Steinestø fikk mer enn 50% av stemmene og stiller til 
kandidat til Speidertinget. Maren H. F: Kristiansen stiller som 
varadelegat.

7.7.2. Kandidater til representanter til Speidertinget:
Magnus Skulstad, Bønes
Mari K. Steinestø, Søreide
Frank Botnevik, Bergen MS
Fredrik M. Olsen, 4. Bergen- Sandviken
Ola Brendehaug, Øyvokterne

7.7.3. Kandidater til vararepresentanter til Speidertinget:
Marianne Skulstad - Bønes
Eivind Skjæveland, Sandsli
Grethe Bauge, 3. Laksevåg
Maren H. F. Kristiansen, Søreide
Hogne S. Nordvik, 23. Bergen
Kristine Mæland, 1. Lone

Da det er viktig med rekkefølge på 
vararepresentantene for å vite hvem en skal spørre 
først og sist dersom vi har behov for å bruke vara til 
Speidertinget ble det utført skriftlig valg selv om vi 
hadde et passe antall kandidater til vara-listen.

Vedtak:
Marianne Skulstad -  40 stemmer
Kristine Mæland, 36 stemmer
Maren H. F. Kristiansen, 31 stemmer
Hogne S. Nordvik, 30 stemmer
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Eivind Skjæveland, 24 stemmer
Grethe Bauge, 19 stemmer

7.8. Valgkomité for 1 år
7.8.1. Kandidater:

Ina A. Johansen, Øyvokterne
Gunvor Braathun Moe, Kolltveit BK
Eirik Ulltang Birkeland, 4. Bergen-Sandviken
Vedtak:
Valgt ved akklamasjon

7.9. Møteleder for 2 år
Kandidat:
Elliot Opsahl-Høysæter, 4. Bergen-Sandviken
Vedtak:
Valgt ved akklamasjon

7.10. Revisor for 1 år
Kandidat
Roar Bye, 1. Skjold
Vedtak:
Valgt ved akklamasjon

8. Åpent forum
8.1. Eirik U Birkeland: 

8.1.1. Trinn 2 blir arrangert 5.-7. april og oppfordrer alle som trenger 
det å delta.

8.2. Magnus Skulstad:
8.2.1. Det blir ekstraordinært årsmøte før sommeren en gang.
8.2.2. Valgkomiteen trenger innspill til kandidater til kretsledervalget.
8.2.3. Oppfordrer og håper at gruppene blir med å bidrar til at 

kretsen oppfyller arbeidsplanen som akkurat ble vedtatt.
8.3. Ola Brendehaug - Roverombudet

8.3.1. skal skape et stort roversamfunn i Hordaland
8.3.2. skal ha 5-6 store arrangementer for rovere i 2024
8.3.3. Blir annonsert på kretsens digitale plattformer

8.4. Hogne S. Nordvik 
8.4.1. Oppdater medlemsregisteret - rovere registreres med sine 

e-poster og telefonnumre, ikke foreldrene sine. Gjør jobben 
mye lettere for alle som sender ut informasjon. Gjelder også 
ledere

8.5. Cecilie O. Hanseth
8.5.1. Fortalte om statistikker som hun har jobbet med.

8.6. Hogne S. Nordvik
8.6.1. Finnes det statistikker på hvorfor folk slutter

8.6.1.1. Viktige grunner:
venner sluttet
det var kjedelig
har annen aktivitet samme dag
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9. Avslutning

Kretsleder Ina takket for et godt møte og ønsket alle vel hjem.

I løpet av møtet fikk Ina A. Johansen hederstegnet Flammen for sitt store 
engasjement for kretsen.

Alle tilstedeværende ledere som hadde passert en ny alderskategori for 
tjenestetegn fikk utdelt dette fra kretsstyret.  Blant annet har revisor og 
17.mai-komitémedlem Roar Bye passert 50 år som leder!

Alle som har hatt prosjektlederansvar eller gått ut av verv i kretsen mottok 
gavekort og takk for innsatsen i 2023.

Endre Helland
Referent

Eirik Ulltang Birkeland Marianne Skulstad
4. Bergen-Sandviken Bønes
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